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Information från

Sveriges Mjölkbönder startades 2006 med syftet att öka lönsamheten 
och förbättra villkoren för svensk mjölkproduktion. En prenumeration 
på Lantbrukets Affärer ingår i medlemskapet och därmed lyfter 
tidningen de frågor som är relevanta för oss. 
På vår hemsida www.sverigesmjolkbonder.se finns all information om oss.
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Dryga böter för  
förrymda betesdjur
D ebatten om beteslagen fortsätter  

i olika medier. I ATL har vi 
kunnat läsa om att djur har dött 
av knottangrepp. Det låter nästan 

som att det skulle vara första gången det sker, 
men det är det tyvärr inte. Det som än så 
länge inte skrivits om i media är dock den 
dom som föll mot en mjölkgård för några 
veckor sedan där gården av förvaltningsrätten 
dömdes till att betala ett vitesföreläggande på 
190000 kr som länsstyrelsen utfärdat. Detta 
för att gården inte lyckats fånga in ETT 
förrymt djur. 

BETESLAGEN PÅ EN NY NIVÅ
Den här domen tar enligt oss i Sveriges 
Mjölkbönder debatten om beteslagen till en 
helt annan nivå. Vem ska våga släppa ut djur 

på bete när de ekonomiska konsekvenserna 
kan bli så här oerhört stora? Hur kan någon 
åläggas att betala böter när djuren rymmer 
in på annans mark? Vad har vi för rättighet 
att söka efter djuren, fånga in djuren eller 
skjuta djuren på annans mark? Får man ställa 
upp fångstgrindar på annans mark? Får man 
om det inte går att fånga djuren, gå med 
jaktvapen på annans mark? Har vi några 
försäkringar som täcker den här typen av 
händelser?

ROVDJUR ÖKAR RISKEN
Samtidigt som varg och rovdjursattackerna 
har ökat, ökar också risken både för att få 
djuren utskrämda och att det gör djuren mer 
svårinfångade. Nu börjar alltså länsstyrelsen 
att förelägga den med vite som inte kan 

fånga in djuren. Varför döms inte staten till 
att fånga in sina förrymda djur i form av 
rov djuren eller åtminstone till att se till att de 
håller sin utanför våra inhägnader? Där vore 
stora viten befogade!

Våra farhågor om Agronod har redan besannats
∙ Vi har ju sedan ett tag till- 
baka uppmärksammat hur LRF, 
Scan, Lantmännen, med flera, 
bildat företaget Agronod som i 
sin tur utvecklar dataplattformen 
Agrosfär. Tidigare har vi uttryckt 
farhågor om att vi ska tvingas 
dela våra gårdsdata till Agrosfär. 

Nu har den första av våra 
ekonomiska föreningar,  

Falköpings mejeri, börjat 
ställa krav på att Agrosfär ska 
användas. Hur kommer detta 
att påverka konkurrensen inom 
lantbruket? Den som handlar 
med Lantmännen kan välja att 
få in sina uppgifter direkt från 
Lantmännen in i Agrosfär  
medan den som handlar av 
Svenska Foder inte kan det. 

NU KOMMER KRAVEN
Kommer de små företagen  
att tvingas betala för att ansluta 
sig till Agrosfär? Kommer vi 
bönder att välja den lätta vägen 
och bara handla med redan 
anslutna företag? Kommer 
mejerierna (än så länge bara 
Falköping) att acceptera att 
leverantörerna lägger in upp-

gifterna själva eller kommer de 
begära att få se utdrag ur vår 
bokföring?

En sak är säker. Detta  
kommer leda till ytterligare 
minskad frihet för oss företagare 
och drabbar som alla höjda 
krav de små företagen mest. 
Både inom mjölkproduktionen 
och på fodersidan.


